



贾康简介

现任全国政协委员、政协经济委员会委员，华夏新供给经济学研究院院长，PPP 研究院院长，财政部财政科学研究所研究员，博士生导师，中国财政学会副会长，中国财政学会 PPP 专委会会长，中国税务学会、中国城市金融学会和中国改革研究会常务理事，《财政研究》主编，北京、上海市人民政府特聘专家，福建、安徽、甘肃省人民政府顾问，西藏和广西壮族自治区人民政府咨询委员，北京大学、中国人民大学、国家行政学院、南开大学、武汉大学、厦门大学、安徽大学、天津财经大学、西南财经大学、广东商学院等校特聘教授。1995 年享受政府特殊津贴。1997 年评为国家百千万人才工程高层次学术带头人。1988 年曾入选亨氏基金项目，赴美国匹兹堡大学做访问学者一年。多次参加国家经济政策制订的研究工作和主持或参加国内外多项课题，撰写和出版多部专著和数百篇论文。多次受朱镕基、温家宝、胡锦涛和李克强等中央领导同志之邀座谈经济工作（被媒体称之为“中南海问策”）。担任 2010 年 1 月 8 号中央政治局第十八次集体学习“财税体制改革”专题的讲解人之一。孙冶方经济学奖和黄达—蒙代尔经济学奖、中国软科学大奖获得者。国家“十一五”、“十二五”和“十三五”规划专家委员会委员。

近年来，贾康在研究中致力于推动创立中国新供给经济学，主张从供给端发力，加大制度创新和优化要素供给，在全面改革中破解中国中长期经济增长、结构调整瓶颈。2013 年，他任院长的“华夏新供给经济学研究院”组织了“新供给经济学 50 人论坛”，积极推动建设有中国特色的智库和跨界、跨部门学术交流平台。



Jia Kang

Member of the National Committee of CPPCC and Member of Subcommittee of Economy, CPPCC; President of China Academy of New Supply-side Economics; President of Research Academy of Public-Private Partnerships; Research Fellow & Ph.D. Advisor of Research Institute for Fiscal Science, Ministry of Finance, P.R.C.; Vice Chairman of China Public-Finance Academy; President of the Public-Private Partnerships Research Committee of China Public-Finance Academy; Standing Director of the Chinese Tax Institute, China Urban Financial Society and China Society of Reform; Editor-in-Chief of Public Finance Research; Distinguished Expert of the People's Government of Beijing and Shanghai Municipalities; Advisor of the People's Government of Fujian, Gansu and Anhui Provinces; Consulting Advisor of the People's Government of Tibet and Guangxi Autonomous Regions; Guest Professor of Peking University, Renmin University of China, Chinese Academy of Governance, Nankai University, Wuhan University, Xiamen University, Anhui University, Tianjin University of Finance and Economics, Southwestern University of Finance and Economics, Guangdong University of Business Studies, etc.; Expert enjoying special state allowance in 1995; appraised as an academic leader at high level for the National Project "Tens of Thousands of Talents" in 1997; chosen as a visiting scholar for participation in the Heinz Fellowship Program at University of Pittsburgh, USA in 1988-89. Held or participated in a lot of international or domestic research programs and published dozens of books and hundreds of theses. Attended the economic symposiums respectively at the invitations of Zhu Rongji, Wen Jiabao, Hu Jintao and Li Keqiang (thus considered as one of the "Advisors for Decision-making by the Central Authorities" by the media). One of narrators on the eighteenth collective study of "Fiscal and Taxation System Reform" Topic by Political Bureau of the CPC

Committee on January 8, 2010. Winner of SunYefang Prize, Mundell-Huang Prize and China Soft Science Special Award. Member of Expert Committee of the 11th, 12th and 13th Five-Year Plan.

In recent years, Jia Kang has been dedicated to promoting the establishment of China New Supply-side Economics and advocating to make efforts to improve system innovation and optimize factor supply in overall reform so as to break through the bottle neck in long-term economic growth and structure adjustment in China. In 2013, being the President, he led China Academy of New Supply-side Economics and organized “China New Supply-side Economist 50 Forum” to actively promote the construction of a think tank of Chinese characteristics with a cross-discipline and cross-department academic platform.